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 الملخص:
الطالب فً المدارس الحكومٌة، حٌث ٌشمل البحث المعلمٌن فً  لإبداعالتعلٌمٌة المحفزة  الاستراتٌجٌاتٌهدف هذا البحث لدراسة والع مواءمة 

معلم  900مدرسة والمعلمٌن فً هذه المدارس الذٌن بلغ عددهم  45المدارس الحكومٌة فً محافظة طوباس الفلسطٌنٌة، وعدد هذه ّ المدارس 
ً مةمعل و لبحث، وتمثلت أداة البحث باستبٌان لتحمٌك غرض البحث استخدمت الباحثة المنهج الوصفً لمناسبته موضوع ا لأهداف، وتحمٌما

(مبحوثا من المعلمٌن/ المعلمات فً المدارس الحكومٌة فً محافظة طوباس وتوصل البحث لعدة نتائج كان  45)البحث، ولد بلغ حجم العٌنة 
للطالب  اللازمة والأدواتتحتوي على التجهٌزات  لاغٌر مفعلة بالشكل المطلوب  لإبداعلالحدٌثة فً التعلٌم والمحفزة  الاستراتٌجٌاتأهمها أن 

نظرا الى اعداد الطلبة الكبٌر داخل الغرفة الصفٌة الواحدة  اللازموالدعم  الاهتمامٌتلمى  لابما ٌكفل كافة حموله، كما ان الطالب الموهوب 
 تبعا وق ذات دلالة إحصائٌة وفك مجالات الدراسة كما أنه لا توجد فر ،الإلكترونٌة والأجهزةالحصة الدراسٌة الى محدودٌة ولت  بالإضافة
 مجالاتاحصائٌة وفك  دلالة، فً حٌن توجد فروق ذات (للمعلم/ـة الاجتماعًسنوات العمل للمعلم / ـة، عمر المعلم/ـة، النوع )لمتغٌر 

ولد خرج البحث بعدة توصٌات كان أهمها أن  ).الدارسة تبعاً سنوات العمل للمعلم/ـة) فٌما ٌتعلك بمجال مواءمة محتوٌات المدرسة وخدماتها
تابعة لوزارة التربٌة والتعلٌم  لإبداعلالحدٌثة المحفزة  الاستراتٌجٌاتتتبن دعم  وخارجٌةعلى وزارة التربٌة والتعلٌم خلك شراكات داخلٌة 

والعمل على تبادل الخبرات مع دول أخرى لها  للطلبة، اللازمةتعمل خارج ساعات الدوام المدرسً وتتحمك فٌها المواءمة البٌئٌة و الخدماتٌة 
 الأجهزةإلى تزوٌد المدارس بعدد كافً من  بالإضافةمشارٌع تشاركٌة،  خلالتجربة ناجحة فً هذا المجال و تحمٌك هذه المواءمة من 

  .لإبداعلالحدٌثة المحفزة  الاستراتٌجٌاتلتطبٌك  اللازمة الإلكترونٌة

 طوباس ، موائمة ، تطوير ، ابداع ، استراتيجيات   كلمات مفتاحية:  
 

educational strategies which motivates the creativity of students at governmental schools, the study represents 
teachers of the Palestinian governorate (Tubas) governmental schools 
 Abstract: 
This research's objective is to study the educational strategies which motivates the creativity of students at 
governmental schools, the study represents teachers of the Palestinian governorate (Tubas) governmental 
schools, number of these schools and teachers are 45, and 900, respectively. In order to achieve this research's 
goal, a descriptive method is adopted. In other words, the research tool is represented by conducting a 
questionnaire. 45 teachers were selected randomly out of 900 teachers in Tubas governorate. Research results 
were tangible; most importantly that the recent educational strategies which is supposed to be the key of 
creativity, are not activated as required; since the current governmental schools have not been prepared with the 
required tools for students. Moreover, students do not get enough attention and services because of the large 
number of students and the limited time and required educational devices. In addition to that, there are no 
differences that have statistical indication according to study fields variables; such as teacher's work years, age, 
and social type, while there are differences that statistical indication according to teacher's work years regarding 
matching schools' contents and tools with its services . The research came up with several recommendations; 
most importantly, it has to be attributed to the ministry of education to create internal and external cooperation 
that adopt the support of recent educational strategies issued by the ministry of education, this cooperation 
should be conducted during the daily school work hours.  

Keywords : Tubas ,strategies , motivates, education, schools 
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